

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE NATATION

Waterpolo

A. Events (2)

MEN'S EVENTS (1)	WOMEN'S EVENTS (1)
12-team tournament	8-team tournament

B. Quota

	QUALIFICATION	HOST COUNTRY PLACES	TOTAL
Men	143 (11 teams)	13 (1 team)	156 (12 teams)
Women	91 (7 teams)	13 (1 team)	104 (8 teams)
TOTAL	234 (18 teams)	26 (2 teams)	260 (20 teams)

	QUOTA PER NOC
Men	13 (1 team)
Women	13 (1 team)
TOTAL	26 (2 teams)

C. Athlete Eligibility

ATHLETE ELIGIBILITY
<p>All athletes must comply with the provisions of the Olympic Charter currently in force and only those athletes who have complied with the Olympic Charter may participate in the Olympic Games.</p> <p>Only the athletes who are eligible to participate at the official FINA competitions, in accordance with the FINA Rules, are entitled to participate in the Olympic Games.</p>

D. Qualification System

QUALIFICATION PATHWAY	
<u>MEN</u>	
<i>FINA Rule BL 9.3.10.1.1</i>	
The competition shall be between twelve (12) teams selected in the following manner:	
1 place	<p>2011 World League The best ranked NOC from the 2011 World League will obtain a quota place. <i>(FINA Rule BL 9.3.10.1.2)</i></p>
3 places	<p>14th FINA World Championships – Shanghai 2011 The first three (3) best ranked NOCs from the 2011 World Championships will obtain a quota place. If any one of these three (3) NOCs has already qualified from the 2011 World League (BL 9.3.10.1.2) the next best ranked NOC from the World Championships will obtain a quota place. <i>(FINA Rule BL 9.3.10.1.3)</i></p>

<p>5 places</p>	<p>Continental Championships/Host Country Best ranked NOC in each of the five continental championships will each obtain a quota place. Should any of these NOCs have already obtained a quota place at the 2011 World League (BL 9.3.10.1.2) or at the 2011 World Championships (BL 9.3.10.1.3) then the next best ranked NOC from the respective continental championships will obtain a quota place. The Host Country will be the representative of the European continent. (FINA Rule BL 9.3.10.1.4)</p>
<p>3 places</p>	<p>Men's Olympic Games Qualification Tournament The three (3) best ranked NOCs at the Olympic Games Qualification Tournament will each obtain a quota place. (FINA Rule BL 9.3.10.1.5)</p>

WOMEN

FINA Rule BL 9.3.10.3.1

The competition shall be between eight (8) teams selected in the following manner:

<p>5 places</p>	<p>Continental Championships/Host Country Best ranked NOC in each of the five continental championships will obtain a quota place. The Host Country will be the representative of the European continent. (FINA Rule BL 9.3.10.3.2)</p>
<p>3 places</p>	<p>Women's Olympic Games Qualification Tournament The three (3) best ranked NOCs at the Olympic Games Qualification Tournament will each obtain a quota place. (FINA Rule FINA BL 9.3.10.3.3)</p>

HOST COUNTRY REPRESENTATION

The Host Country will have the right to enter one Men's team and one Women's team as the representative of their continent.

E. Confirmation Process for quota places

CONFIRMATION PROCESS FOR QUOTA PLACES

Men's

2011 FINA World League

By 15 August 2011, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 31 August 2011 to confirm the use of the quota places.

2011 FINA World Championships

By 15 August 2011, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 31 August 2011 to confirm the use of the quota places.

Continental Championships

By 29 February 2012, all Continental Organisations must confirm to FINA the NOCs which have obtained quota places.

By 7 March 2012, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 21 March 2012 to confirm the use of the quota places.

<p>Men's Water Polo Olympic Games Qualification Tournament</p> <p>By 13 April 2012, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 27 April 2012 to confirm the use of the quota places.</p> <p>Women's</p> <p>Continental Championships</p> <p>By 29 February 2012, all Continental Organisations must confirm to FINA the NOCs which have obtained quota places.</p> <p>By 7 March 2012, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 21 March 2012 to confirm the use of the quota places.</p> <p>Women's Water Polo Olympic Games Qualification Tournament</p> <p>By 27 April 2012, FINA will contact all NOCs to confirm the number of quota places obtained. NOCs will have up until 2 May 2012 to confirm the use of the quota places.</p>

F. Reallocation of unused quota places

REALLOCATION OF UNUSED IF QUOTA PLACES
<p>Any unused quota places will be reallocated to the next best ranked NOCs not yet qualified according to the ranking of the Men's Olympic Games Qualification Tournament. (<i>FINA Rule BL 9.3.10.1.6</i>) or the Women's Olympic Games Qualification Tournament. (<i>FINA Rule BL 9.3.10.3.4</i>).</p>

REALLOCATION OF UNUSED HOST COUNTRY PLACES
<p>Any unused Host Country quota places will be reallocated to the next best ranked NOCs not yet qualified according to the ranking of the Men's Olympic Games Qualification Tournament (<i>FINA Rule BL 9.3.10.1.6</i>) or the Women's Olympic Games Qualification Tournament. (<i>FINA Rule BL 9.3.10.3.4</i>).</p>

G. Qualification Timeline

DATE	MILESTONE
June 2011	2011 FINA World League
16 - 31 July 2011	2011 FINA World Championships (Shanghai, CHN)
15 August 2011	FINA to contact the respective NOCs/NFs to confirm the quota places obtained at the 2011 FINA World League and the 2011 FINA World Championships.
31 August 2011	NOCs/NFs to confirm to FINA the use of quota places obtained at the 2011 FINA World League and the 2011 FINA World Championships.
23 - 29 October 2011	Continental Championships for Americas – Pan American Games Water Polo Tournament (Guadalajara, MEX)
23 - 29 January 2012	Asian Water Polo Qualification Tournament (Chiba City, JPN)
Dates TBC	Continental Championships for Africa (Location TBC)
29 February 2012	The Continental Organisations to confirm to FINA the NOCs/NFs which have obtained quota places at the Continental Championships.
7 March 2012	FINA to contact the respective NOCs/NFs to confirm the quota places obtained at the Continental Championships
21 March 2012	NOCs/NFs to confirm to FINA the use of quota places obtained at the Continental Championships
1 - 8 April 2012	Men's Water Polo Olympic Qualification Tournament (Edmonton, CAN)
13 April 2012	FINA to contact the respective NOCs/NFs to confirm the quota places obtained at the Men's Water Polo Olympic Qualification Tournament.
15 - 22 April 2012	Women's Water Polo Olympic Qualification Tournament (Ostia/Trieste, ITA)

DATE	MILESTONE
27 April 2012	<ul style="list-style-type: none">- NOCs/NFs to confirm to FINA the use of quota places obtained at the Men's Water Polo Olympic Qualification Tournament- FINA to contact the respective NOCs/NFs to confirm the quota places obtained at the Women's Water Polo Olympic Qualification Tournament
2 May 2012	NOCs/NFs to confirm to FINA the use of quota places obtained at the Women's Water Polo Olympic Qualification Tournament
5 May 2012	Official Draw for the Olympics Games
9 July 2012	Deadline for London 2012 Organising Committee to receive entry forms

Please take a look at the detailed FINA events calendar on www.fina.org section « Calendar »

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE NATATION

Water-polo

A. Épreuves (2)

ÉPREUVE MASCULINE (1)	ÉPREUVE FEMININE (1)
Tournoi entre 12 équipes	Tournoi entre 8 équipes

B. Quota

	QUALIFICATION	PLACES POUR PAYS HOTE	TOTAL
Hommes	143 (11 équipes)	13 (1 équipe)	156 (12 équipes)
Femmes	91 (7 équipes)	13 (1 équipe)	104 (8 équipes)
TOTAL	234 (18 équipes)	26 (2 équipes)	260 (20 équipes)

	QUOTA PAR NOC
Hommes	13 (1 équipe)
Femmes	13 (1 équipe)
TOTAL	26 (2 équipes)

C. Admission des athlètes

ADMISSION DES ATHLETES
<p>Tous les athlètes doivent se conformer aux dispositions de la Charte olympique en vigueur actuellement. Seuls les athlètes en conformité avec la Charte olympique sont admis à participer aux Jeux Olympiques.</p> <p>Seuls les athlètes admissibles aux compétitions officielles de la FINA conformément aux règles de cette dernière, sont habilités à participer aux Jeux Olympiques.</p>

D. Système de qualification

PRINCIPES DE QUALIFICATION	
<u>HOMMES</u>	
<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.1</i>	
La compétition opposera douze (12) équipes sélectionnées de la manière suivante:	
1 place	<p>Ligue mondiale 2011</p> <p>Le CNO le mieux placé au classement de la Ligue mondiale 2011 obtiendra une place. (<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.2</i>)</p>
3 places	<p>14es championnats du monde de la FINA – Shanghai 2011</p> <p>Les trois (3) CNO les mieux placés aux championnats du monde de 2011 obtiendront une place de qualification. Si l'un de ces trois (3) CNO a déjà obtenu une place de qualification par le biais de la Ligue mondiale 2011 (<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.2</i>), le CNO occupant le rang suivant aux championnats du monde obtiendra une place. (<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.3</i>)</p>

5 places	<p>Championnats continentaux/pays hôte</p> <p>Le CNO le mieux placé à l'issue de chacun des cinq championnats continentaux obtiendra une place. Si l'un des cinq CNO a déjà obtenu une qualification par le biais de la Ligue mondiale 2011 (<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.2</i>) ou des championnats du monde 2011 (<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.3</i>), alors le CNO suivant le mieux placé aux championnats continentaux correspondants obtiendra une place. Le pays hôte représentera le continent européen.</p> <p>(<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.4</i>)</p>
3 places	<p>Tournoi de Qualification Olympique Masculine de Water-Polo</p> <p>Les trois (3) CNO les mieux placés au tournoi de qualification olympique obtiendront chacun une place.</p> <p>(<i>Règle FINA BL 9.3.10.1.5</i>)</p>

FEMMES

Règle FINA BL 9.3.10.3.1

La compétition opposera huit (8) équipes sélectionnées de la manière suivante:

5 places	<p>Championnats continentaux/pays hôte</p> <p>Le CNO le mieux placé à l'issue de chacun des cinq championnats continentaux obtiendra une place. Le pays hôte représentera le continent européen.</p> <p>(<i>Règle FINA BL 9.3.10.3.2</i>)</p>
3 places	<p>Tournoi de Qualification Olympique Féminine de Water-Polo</p> <p>Les trois (3) CNO les mieux placés au tournoi de qualification olympique obtiendront chacun une place de qualification.</p> <p>(<i>Règle FINA BL 9.3.10.3.3</i>)</p>

REPRESENTATION DU PAYS HOTE

Le pays hôte aura le droit d'inscrire une équipe masculine et une équipe féminine en tant que représentant de son continent.

E. Processus de confirmation des places**PROCESSUS DE CONFIRMATION DES PLACES****Hommes****Ligue mondiale 2011**

Avant le 15 août 2011, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 31 août 2011 pour confirmer l'utilisation de ces places.

Championnats du monde 2011

Avant le 15 août 2011, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 31 août 2011 pour confirmer l'utilisation de ces places.

Championnats continentaux

Avant le 29 février 2012, les organisations continentales communiqueront à la FINA les noms des CNO/FN qui ont obtenu des places aux championnats continentaux.

Avant le 7 mars 2012, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 21 mars 2012 pour confirmer l'utilisation de ces places.

Tournoi masculin de water-polo pour la qualification Olympique

Avant le 13 avril 2012, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 27 avril 2012 pour confirmer l'utilisation de ces places.

Femmes**Championnats continentaux**

Avant le 29 février 2012, les organisations continentales communiqueront à la FINA les noms des CNO/FN qui ont obtenu des places aux championnats continentaux.

Avant le 7 mars 2012, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 21 mars 2012 pour confirmer l'utilisation de ces places.

Tournoi féminin de water-polo pour la qualification Olympique

Avant le 27 avril 2012, la FINA confirmera aux CNO les places de qualification obtenues. Les CNO auront jusqu'au 2 mai 2012 pour confirmer l'utilisation de ces places.

F. Réattribution des places inutilisées**PLACES INUTILISEES SUR QUOTA FI**

Les places inutilisées sur le quota FI seront réattribuées aux CNO suivants pas encore qualifiés les mieux placés au classement du tournoi masculin de qualification olympique (*Règle FINA BL 9.3.10.1.6*) ou du tournoi féminin de qualification olympique (*Règle FINA BL 9.3.10.3.4*).

PLACES INUTILISEES SUR QUOTA PAYS HOTE

Les places inutilisées sur le quota du pays hôte seront réattribuées aux CNO suivants pas encore qualifiés les mieux placés au classement du tournoi masculin de qualification olympique (*Règle FINA BL 9.3.10.1.6*) ou du tournoi féminin de qualification olympique (*Règle FINA BL 9.3.10.3.4*).

G. Période de qualification

DATE	ÉCHEANCE
Juin 2011	Ligue mondiale 2011 de la FINA
16 - 31 juillet 2011	Championnats du monde 2011 de la FINA (Shanghai, CHN)
15 août 2011	La FINA prendra contact avec les CNO/FN correspondants pour confirmer les places obtenues à la Ligue mondiale 2011 et aux championnats du monde 2011.
31 août 2011	Date limite à laquelle les CNO/FN devront avoir confirmé à la FINA l'utilisation des places de qualification obtenues lors de la ligue mondiale 2011 de la FINA et les championnats du monde 2011 de la FINA
23 - 29 October 2011	Continental Championships for Americas – Pan American Games Water Polo Tournament (Guadalajara, MEX)
23-29 janvier 2012	Tournoi asiatique de qualification pour le water-polo (Tokyo, JPN)
Date à confirmer	Championnats continentaux pour l'Afrique (Lieu à déterminer)
29 février 2012	Les organisations continentales communiqueront à la FINA les noms des CNO/FN qui ont obtenu des places aux championnats continentaux.
7 mars 2012	La FINA prendra contact avec les CNO/FN correspondants pour confirmer les places obtenues aux championnats continentaux.
21 mars 2012	Date limite à laquelle les CNO/FN devront avoir confirmé à la FINA l'utilisation des places de qualification obtenues lors des championnats continentaux
1 - 8 avril 2012	Tournoi masculin de water-polo pour la qualification olympique (Edmonton, CAN)
13 avril 2012	La FINA prendra contact avec les CNO/FN correspondants pour confirmer les places obtenues au tournoi masculin de water-polo de qualification olympique.
15 - 22 avril 2012	Tournoi féminin de water-polo pour la qualification olympique (Ostia/Trieste, ITA)

DATE	ÉCHEANCE
27 avril 2012	<ul style="list-style-type: none">- Les CNO/FN confirmeront à la FINA l'utilisation des places obtenues au tournoi masculin de water-polo de qualification olympique.- La FINA prendra contact avec les CNO/FN correspondants pour confirmer les places obtenues au tournoi féminin de water-polo de qualification olympique.
2 mai 2012	Les CNO/FN confirmeront à la FINA l'utilisation des places de qualification obtenues lors du tournoi féminin de water-polo pour la qualification Olympique
5 mai 2012	Tirage au sort officiel pour les Jeux Olympiques
9 juillet 2012	Date limite à laquelle les formulaires d'inscription devront parvenir au comité d'organisation des Jeux de 2012 à Londres

Vous trouverez le calendrier détaillé des épreuves de la FINA sur www.fina.org section « Calendar »